



Hammershøj 3
9460 Brovst

Bestyrelsesmøde

Tirsdag den 5. marts 2024 kl. 19:00 i Medborgerhuset

Referat :

Deltagere: Bjarne Frost, Carsten W. Jensen, Kaj Jacobsen, Per Mortensen, Peter Kvist, Birgitte Kvist. Afbud Kathrine P. Jensen

Referent: Birgitte Kvist

1. Konstituering efter repræsentantskabsmødet.

Formand Bjarne Frost
Næstformand Peter Kvist
Kasserer Karsten W. Jensen
Kaj Jacobsen
Per Mortensen
Kathrine P. Jensen
Landdistriktsrepræsentant Birgitte Kvist
Sekretærfunktionen går på skift

Bjarne laver indberetning til Unioo. Alle opfordres til hurtigt at gå ind og godkende.

2. Referat 16.januar 2024.

Godkendt

3. Opgaver der er aftalt

- Legeplads.
- Opslagstavle

På grund af vintervejr er arbejdet endnu ikke udført. Aftalt at Bjarne kalder ind.

ansvarlig

Peter/ Bjarne
Bjarne

4. Medborgerhuset

Drift, udlejning m.m.

God udlejning, Der er kun få ledige weekender inden sommer.

Der er indkøbt 100 nye hvide tallerkner og tilsvarende frokosttallerkner. Sildelaugget har givet et tilskud på 1000kr til indkøb.

5. Økonomi

Pæn indtjening de første 2 måneder af 2024

Spejderne, Karateklubben og Netværk Øland har fået udbetalt hver 2500kr for sidste halvår af 2023, og vil i marts få tilført samme beløb for 1. halvår 2024
Norlys er ansøgt om 40.000kr til bedre belysning i gangsarealet i Medborgerhuset.

6. Orientering fra Landdistriktsrepræsentanten.

Bilateral møde 13.02.24 . Referat fra mødet.

Øland

Pr. 1. januar har lokalsamfundet ikke udbetalt støtte på 172.506 kr. inkl. tilskuddet for 2024.

Følgende budget blev aftalt mellem lokalsamfundet og styregruppen for Liv i by, skole og lokalsamfund for 2024:

Aktivitet	kr.
Info tavle placeret ved Ø.M (med indbygget lys) PR	20.000,00
Bosætnings arrangementer Bl.a. Halloween	40.000,00
Info til tilflyttere folder (hjælp til opsætning) PR. Hjemmeside annonce	15.000,00
Formidling af den gode historie (Bosætnings konsulent)	20.000,00
Udbygning af stiforbindelser Planlægning, folder, kort materiale m.m.*	20.000,00
I alt	115.000,00

**styregruppen er åbne for at der bruges mere på projektet.*

Det er vigtigt, at lokalsamfundet i forbindelse med aktiviteter og events har høj grad af fokus på at komme bredt ud med hensyn til at tiltrække eventuelle potentielle bosættere.

Der følges op på følgende eller kommentarer:

- Der ønskes hjælp/møde med bosætningskonsulenten til, hvordan man kommer ud med den gode historie, samt hvordan man kan arbejde med øget Branding og bosætning.
- Der blev opfordret til at tage kontakt til rekreativkonsulent Lise Holt (41911315) i forbindelse med udviklingen af stiprojektet. Samt undersøge mulighederne for støtte fra Spor i landskabet (<https://spor.dk/>).

Landdistriktsrådet havde møde d 15/2 hvor KFL ansøgningerne blev drøftet. Der var ingen ansøgninger fra Øland.

På mødet blev der udpeget repræsentanter til §17, stk.4 udvalget Tværgående Sundhed. Udvalget skal understøtte Forvaltningen i det forberedende arbejde i forhold til formulering af en ny Sundhedspolitik.

Udvalget skal gennem sin tværfaglige sammensætning sikre de tværgående perspektiver i forhold til arbejdet med Sundhedspolitikken – herunder at der sikres sammenhæng mellem sundhedspolitikken og eksisterende sundhedsmæssige tiltag, politikker, planstrategi, mv.

Der blev udpeget to repræsentanter fra Landdistriktsrådet.

Birgitte Kvist, Øland blev valgt til Sundhedspolitik.

Henrik Skjøtt, Biersted blev valgt til Frivilligpolitik.

Der er invitation til Ildsjæleakademi d 13/3. Bjarne sender invitationen videre.

7. Plenum Møde Liv i By ,skole og lokalsamfund.

Møde den 11 marts 2024 kl. 17. Biersted skole. Aftale hvem der kan deltage.

Karsten og Birgitte deltager.

8. Netværk Øland

Syng sammen den 21 marts .

Forespørgsel fra TOWII Jan Furbo Fuglsang om et møde med Netværk Ølands bestyrelse .

TOWII arbejder på et vindmølleprojekt mellem Vesterby og Torslev, og vil meget gerne have Netværk Ølands bestyrelses input til hvordan vi kan starte dialogen op med naboer og lokalsamfund

www.towii.com

Bestyrelsen besluttede at takke nej til møde med TOWII

9. Eventuelt .

Den gode historie blev drøftet. De vi skal promovere Øland på er den unikke natur, men også at der er arbejdspladser, specielt bosteder og at Ønskeland også er unikt. Kaj tager input med til arbejdsgruppen.

Der er kommet henvendelse fra Kulturelt Samvirke om ikke Netværk Øland skal være medlem. Det besluttes at melde os ind.

Der er en foreløbig dato på Opera i skoven. 15/8. Glarborgen er reserveret

Flagene ved Medborgerhuset blæser i stykker. Det ene er "færdigt". Peter tager kontakt til Edith, om hun kan lave forstærkning af det andet.

Der er ønske om at der arrangeres et orienteringsmøde med N1 om El-forsyningsikkerheden på Øland. Planlægger med møde d 21/5 kl 19.30. Peter kontakter N1

Det aftales at Per og Peter mødes og kigger på mulig fortsættelse af stiforbindelsen fra Søndregårde til Ålestedet.

Det besluttes af der laves en officielt henvendelse til Kommunen vedr. situationen med Dæmningen, idet bestyrelsen finder det urimeligt at lokalområdet ikke inddrages og orienteres. Birgitte retter henvendelse.